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Svar på spørgsmål om tv-overvågning produceret i Kina 

Du har d. 29. juni 2021 stillet Økonomiforvaltningen følgende 

spørgsmål: 

 

Kan forvaltningen opklare om man i Københavns Kommune benytter 

overvågningskamera fra HIKVision eller andre kinesiske producenter, 

der er under mistanke for at have softwarebagdøre til Kina. I fald man 

benytter HK Vision eller andre kinesiske producenter hvor mange 

kameraer er der i så fald tale om?  

 

Økonomiforvaltningens svar 

Københavns Kommune har ikke en samlet oversigt over, om kommunen 

benytter overvågningskameraer fra kinesiske producenter. 

Økonomiforvaltningen har på baggrund af dit spørgsmål bedt alle 

forvaltningerne om at oplyse, om de har den efterspurgte information.  

 

Forvaltningerne har oplyst følgende:  

 

Forvaltning Overvågningskameraer produceret i Kina 

Økonomiforvaltningen • I omegnen af 108 kinesiskproducerede kameraer 

(ukendt mærke) 

Kultur- og Fritidsforvaltningen • 10 kameraer af mærket HIKVision 

• 7 kameraer af mærket Dahua 

Socialforvaltningen • I omegnen af 277 kinesiskproducerede kameraer. 

Heraf er 154 kameraer af mærket HIKVision og 99 

af mærket Dahua 

Sundheds- og 

Omsorgsforvaltningen 

• 9 kameraer af mærket Dahua 

• 2 kameraer af mærket HIKVision 

• Yderligere en lokation med kinesiskproducerede 

kameraer (150+ kameraer af ukendt mærke) 

Beskæftigelses- og 

Integrationsforvaltningen 

• 76 kameraer af mærket HIKVision 

Teknik- og Miljøforvaltningen • 1 kameraer af mærket Longse 

• 9 kameraer af mærket HIKVision 
Børne- og Ungdomsforvaltningen Børne- og Ungdomsforvaltningen har oplyst, at de 

ikke har en samlet oversigt over, hvor mange af de 

overvågningskameraer, som forvaltningen er 

ansvarlig for, er kinesisk produceret, og oplyser, at en 

fremskaffelse af oplysningerne vil kræve en fysisk 

undersøgelse af de pågældende kameraer 
 



Det bemærkes, at optællingerne er ufuldstændige, idet det ikke for alle 

forvaltninger har været muligt inden for den korte tidsramme for dette 

svar at foretage en fuldstændig kortlægning af samtlige kameraer.  

 

Med venlig hilsen 

 

Jeppe Grønholt-Pedersen 

Kontorchef 


